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Saksframlegg
 

Saksnr. Utval Møtedato
027/22 Eldreråd 30.05.2022

Meldingar til eldrerådet 30.05.2022
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Meldingar vert tatt til orientering.

Eldreråd 30.05.2022:

Handsaming:
Det vart lagt fram følgjande meldingar og orienteringar:

- Eirik B. Utne orienterte kort og svara på spørsmål om "Følgjebevis ved utlån og utleige av 
kommunale bygg, anlegg og lokale - knytt til sak 024/22 i ER, om "Rullering - anleggsstrategi for Alver 
kommune" knytt til sak 026/22 i ER, og om "Kulturprosjekt - våren 2022" knytt til sak 025/22 i ER.

- Ingrid Raniseth-rådgjevar Planforvaltning orienterte om "Detaljregulering for Holme - off. ettersyn 
og høyring" - knytt til sak 021/22 i ER.
- Kari Hesjedal-avdelingsleiar Forvaltningskontoret orienterte om "Revisjon av retningslinjer for 
følgjebevis" - knytt til sak 023/22 i ER.
- Line M. Valle-tenesteleiar Eigedomsforvaltning orienterte om status for teleslynger i offentlege 
bygg.

Ovanståande orienteringar/meldingar vart gjeve i felles orienteringsmøte for ER/RMNF.

- Kommunedirektør Ørjan Raknes Forthun orienterte i sak 022/22 i eldrerådet - Etablering av 
helsefellesskap – overordna samarbeidsavtale og tenesteavtale 1.

- Sigurd Knudsen orienterte kort om planane for markeringa av den internasjonale eldredagen på 
Frekhaug, og opplyste at forfattaren Gunnar Staalesen blir dagens talar.

- Eldrerådet drøfta om det er interesse for å få trykt opp ein faldar om rådet sitt arbeid. Rådet 
ønskjer å jobba vidare med dette.

- Årsmeldinga 2021 til Fylkeseldrerådet vart lagt fram som melding. Eldrerådet i Alver tar årsmeldinga 
til orientering.

- Statsforvaltaren har invitert alle kommunale eldreråd til samling 12.-13. september. Eldrerådet i 
Alver legg opp til at flest mogleg av medlemane blir med.

Det vart sett fram følgjande tilleggsframlegg i eldrerådet:



Uttale om tannhelse-tenesta:
Eldrerådet kjem med følgjande uttale til sak om tannklinikk-situasjonen på Lindås:
Eldrerådet vil peika på at det dårleg samfunnsøkonomi i å sentralisera den offentlege 
tannlegetenesta, slik ein no ser klare tendensar til - mellom anna knytt til situasjonen ved 
tannklinikken på Lindås. Dette er nedbygging av tannhelsetenesta i distriktet, som både gjev folk eit 
dårlegare velferds- og helsetilbod - og fører til lange avstandar for å koma til tannlegen - noko som 
også er dårleg klimapolitikk.

Uttale om teleslynge i kommunale bygg:
Eldrerådet viser til presentasjonen om situasjonen for teleslynger i kommunale bygg, og meiner det 
er behov for ei kraftig oppgradering av anlegg og utstyr. I første omgang må kommunen få ei oversikt 
over eldre bygg/lokale som har behov for teleslynge eller tilsvarande utstyr. Dette må bli eit tema i 
samband med arbeidet med vedlikehaldsplan for kommunale bygg. I dette arbeidet er det viktig at 
også aktuelle brukargrupper må trekkast med.

Uttale - Nei til å fjerna eldreombodet:
Eldrerådet i Alver er uroa over regjeringa sitt framlegg i revidert nasjonalbudsjett om å leggja ned 
eldreombodet. Stortinget har i loven sagt at «Eldreombodet skal på alle samfunnsområde arbeida for 
å fremja dei eldre sine interesser». I tillegg til økonomiske innsparingar blir forslaget også grunngjeve 
med at Eldreombodet sine oppgåver også blir dekka av andre ombod og instansar. 
Eldreombodet talar dei eldre si sak i heile samfunnet. og har også heilt andre rollar enn t.d. pasient- 
og brukeromboda. Eldreombodet er ein pådrivar og overvakar nasjonalt – som vaktbikkje og 
trekkhund.
Eldrerådet meiner forslaget om å fjerna ombodet sender eit uheldig signal til alle eldre i samfunnet.

Eldrerådet tok meldingar til orientering, med tillegg som kom fram i møtet.

ER- 027/22 Vedtak:
Meldingar vert tatt til orientering, med følgjande tillegg:
Uttale om tannhelse-tenesta:
Eldrerådet kjem med følgjande uttale til sak om tannklinikk-situasjonen på Lindås:
Eldrerådet vil peika på at det dårleg samfunnsøkonomi i å sentralisera den offentlege 
tannlegetenesta, slik ein no ser klare tendensar til - mellom anna knytt til situasjonen ved 
tannklinikken på Lindås. Dette er nedbygging av tannhelsetenesta i distriktet, som både gjev folk eit 
dårlegare velferds- og helsetilbod - og fører til lange avstandar for å koma til tannlegen - noko som 
også er dårleg klimapolitikk.

Uttale om teleslynge i kommunale bygg:
Eldrerådet viser til presentasjonen om situasjonen for teleslynger i kommunale bygg, og meiner det 
er behov for ei kraftig oppgradering av anlegg og utstyr. I første omgang må kommunen få ei oversikt 
over eldre bygg/lokale som har behov for teleslynge eller tilsvarande utstyr. Dette må bli eit tema i 
samband med arbeidet med vedlikehaldsplan for kommunale bygg. I dette arbeidet er det viktig at 
også aktuelle brukargrupper må trekkast med.

Uttale - Nei til å fjerna eldreombodet:
Eldrerådet i Alver er uroa over regjeringa sitt framlegg i revidert nasjonalbudsjett om å leggja ned 
eldreombodet. Stortinget har i loven sagt at «Eldreombodet skal på alle samfunnsområde arbeida for 
å fremja dei eldre sine interesser». I tillegg til økonomiske innsparingar blir forslaget også grunngjeve 
med at Eldreombodet sine oppgåver også blir dekka av andre ombod og instansar. 
Eldreombodet talar dei eldre si sak i heile samfunnet og har også heilt andre rollar enn t.d. pasient- 
og brukeromboda. Eldreombodet er ein pådrivar og overvåkar nasjonalt – som vaktbikkje og 
trekkhund.



Eldrerådet meiner forslaget om å fjerna ombodet sender eit uheldig signal til alle eldre i samfunnet.

Politisk handsaming
Saka skal avgjerast i eldrerådet.

Saksopplysningar:
Det vert lagt fram følgjande meldingar og orienteringar:

1. Detaljregulering for Holme – offentleg ettersyn og høyring, knytt til sak i 021/22 i ER - v/Ingrid Raniseth, 
rådgjevar Planforvaltning

2. Rullering – anleggsstrategi for Alver kommune – 2020-2024, knytt til sak 026/22 i ER – v/Anders Olav Dale-
spesialkonsulent Kultur

3. Kulturprosjekt våren 2022, knytt til sak 025/22 i ER - v/Eirik B. Utne-tenesteleiar Kultur

4. Etablering av helsefellesskap – overordna samarbeidsavtale og tenesteavtale 1, knytt til sak 022/22 i ER – 
v/Helge Kvam-fagansvarleg Fagutvikling stab helse og omsorg

5. Revisjon av retningslinjer for følgjebevis, knytt til sak 023/22 i ER - v/Kari Hesjedal-avdelingsleiar 
forvaltningskontoret

6. Følgjebevis ved utlån og utleige av kommunale bygg, anlegg og lokale, knytt til sak 024/22 i ER – v/Eirik B. 
Utne-tenesteleiar kultur

7. Orientering om status for teleslynger i alle offentlege bygg - v/Line Valle-tenesteleiar Eigedomsforvaltning

8. Fylkeseldrerådet - årsmelding 2021 (vedlagt)

9. Tannhelse-tenesta – Lindås tannklinikk – (3 dokument vedlagt)

Orientering 1-6 vert gjeve i felles orienteringsmøte eldrerådet/RMNF

Vedlegg i saken:
09.05.2022 Fylkeseldrerådet årsmelding 2021 1736711
23.05.2022 Tannhelse-tilbod Lindås_vedtak i fylkeseldrerådet 1737614
23.05.2022 Tannhelsetenesta på Lindås - innspel frå Eldrerådet i 

Alver kommune
1737618

19.05.2022 Tannhelsetilbodet på Lindås_innspel frå Lindås 
pensjonistlag

1741488


